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Memo
Raad

Aan: Raad
Van: College
Cc: M. van Berkum

Datum: 03 november 2020
Onderwerp: tussenevaluatie dorpsbudget
Zaaknummer: Z.HHL.030233

Geachte leden van de raad, 

Het dorpsbudget is ingevoerd op 1 januari 2020. Deze tussenevaluatie geeft u inzicht in de stand van 
zaken. Daarnaast wordt ingegaan op de mogelijke effecten van de voorgenomen bezuiniging.

Na enige vertraging door de coronapandemie zijn er tot half oktober 56 aanvragen voor een budget 
ingediend door 25 dorpen. De kleinere dorpen zijn hierin goed vertegenwoordigd: het gaat om 18 
kleine dorpen, die tezamen 32 aanvragen indienden. 
De soort aanvragen varieert sterk: van de inrichting van speeltuinen tot de realisatie van 
voorzieningen als een buitenpodium of vogelkijkhut, tot aan een maken van een educatief boek over 
het dorp of het oprichten van een reanimatieteam in het dorp. Zo’n 60% van de aanvragen is 
toegekend, een tiental aanvragen is afgewezen en acht zijn nog in behandeling. Als een voorstel 
wordt afgewezen, komt dat meestal omdat het regulier of achterstallig onderhoud betreft, een 
uitsluitingsgrond in de toewijzingscriteria.

Tot half oktober is een bedrag van € 255.621,-  aangevraagd. Daarvan is € 137.335,- toegekend uit 
het beschikbare budget van € 880.606,25 (2020). Dat is 16% van het beschikbare jaarbudget. De 
verwachting aan het begin van het jaar was dat dit harder zou lopen, maar door de coronapandemie, 
waarbij initiatiefnemers minder bij elkaar konden komen en de onzekerheid toesloeg, is het trager op 
gang gekomen. Het was voor aanvragers in deze omstandigheden ook lastiger om draagvlak te 
creëren en aan te tonen. Inmiddels lijkt die vertraging wel weer overwonnen, er komen zo’n 2-3 
aanvragen per week binnen. De aangevraagde bedragen variëren van € 500,- tot € 35.000,-. 
In bijlage 1 is meer informatie opgenomen. 

Proces
De aanvragen worden maandelijks gebundeld en getoetst door een interne wegingscommissie. Deze 
informeert het college elke maand. Waar nog onvoldoende bekend is over bijvoorbeeld draagvlak of 
begroting wordt nadere informatie opgevraagd. Dat is de voornaamste reden waarom sommige zaken 
een wat langere behandeltijd nodig hebben. 
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Als gemeente kunnen we leren van deze eerste ervaringen met het dorpsbudget. We signaleren 
bijvoorbeeld dat verschillende aanvragers binnen de dorpen niet van elkaar weten wat er wordt 
aangevraagd. We zoeken daarom uit hoe we dit transparanter kunnen maken. 

Er loopt ondertussen ook een uitgebreidere evaluatie met verschillende betrokkenen. U vindt een 
overzicht van de vragen in bijlage 2 van deze memo.

De ervaringen met het dorpsbudget worden geïnventariseerd middels een vragenlijst. Deze vragenlijst 
wordt naar zowel de toegekende als afgewezen aanvragers verzonden. Aanvragers kunnen in de 
vragenlijst aangeven of zij hun antwoorden nog mondeling willen toelichten. De eerste vragenlijsten 
zijn in september 2020 verzonden. De uitkomsten van deze enquête zijn ten tijde van het schrijven 
van deze memo helaas nog niet bekend. De raad ontvangt deze evaluatie ter informatie, zodra deze 
gereed is. Naar verwachting is dat na de begrotingsvergadering in november 2020.

Gevolgen bezuinigingen
In het licht van de voorgenomen bezuinigingen is voorgesteld om het dorpsbudget terug te brengen tot 
een bedrag van € 450.000,- per jaar. De inschatting is op dit moment dat dit de dorpen niet zal 
ontmoedigen om aanvragen in te dienen. Wel zullen dorpen die hogere bedragen aanvragen, sneller 
tot de limiet komen die beschikbaar is voor het dorp.  
In de voorwaarden van het dorpsbudget is opgenomen dat bedragen die niet in 2020 of 2021 worden 
gebruikt, worden doorgeschoven naar een volgend jaar. Dit geeft de dorpen de gelegenheid om te 
sparen voor initiatieven die een grotere investering nodig hebben dan het beschikbare jaar budget. 
Indien dit zogeheten ‘sparen’ niet gecontinueerd zou worden, zullen dergelijke projecten voor veel 
dorpen niet meer haalbaar zijn. 
Tevens heeft de spaar-methode als positief effect dat dorpen die het beschikbare bedrag nog niet 
(geheel) hebben gebruikt, naar verwachting in 2021 en 2022 niet veel last hoeven te hebben van de 
halvering van het beschikbare totaalbudget. Wordt deze systematiek aangepast, waarbij overhevelen 
niet meer mogelijk is, dan gaan de dorpen dit naar verwachting wel merken doordat er minder geld 
beschikbaar is. Nu houden we de spaarregeling in stand.  
Mocht er na 2022 nog ongebruikt dorpsbudget zijn, dan vloeit dit terug naar de algemene middelen.

Hoogachtend,
Het college van B&W, 

H.J. Bolding P.P.M. van Vilsteren
burgemeester secretaris


